

D 24362



అంజు: పా. తోనకల రాజు గారు,  
రాజు గారు, పా. తోనకల రాజు గారు.

పా. తోనకల రాజు గారు

19/08/61

បទសម្ភាសន៍វិទ្យាល័យ សីម សុរិយ៉ា  
ថ្ងៃច័ន្ទ ថ្ងៃ ១២ ខែ មេសា ឆ្នាំ ២០១២  
សំណួរលេខ ១២-១២-១៩៩៩

សុរិយ៉ា: ពួកយើងអ្វី អាយុប៉ុន្មាន?

ឆ: ប្អូន ឆ្នាំ ៧ អាយុ ៤៧ ។

សុរិយ៉ា: ពួកយើងប្រធានមន្ទីរព័ត៌មានណឹងតាំងពីណា?

ឆ: អនុប្រធាន ខ្ញុំធ្វើតាំងពីបោះឆ្នោតហើយ ១៩៩៣ តរហូតមក ពីមុននោះខ្ញុំជាអនុប្រធានមន្ទីរ  
អចិន្ត្រៃយ៍រណៈសិរីរដ្ឋ ( ១៩៩៣-៩៨ អនុប្រធានមន្ទីរព័ត៌មានខេត្ត ) ។

សុរិយ៉ា: ឥឡូវលោកនៅទីរួមខេត្តនេះ ?

ឆ: ខ្ញុំនៅមុខក្រសួងណឹងម៉ង់ ផ្ទះនៅមុខជាប់មន្ទីរកសិកម្ម ។

សុរិយ៉ា: កូមអី យ៉ុអី ស្រុកអី?

ឆ: កូមដោះក្រមុំ យ៉ុសុខដុមស្រុកសែនមេធាវី ។

សុរិយ៉ា: ពូ! ខាងអភិបាលរងលោកញ៉ាំង -- បានគាត់ថាលោកមានពួកខាងស្ថិតិប្រជាជនខ្ញុំចង់បានស្ថិតិ  
ឥឡូវហើយនិងប្រសិនបើមានលោកពួកកាលពួករណៈសិរីរដ្ឋស្ថិតិប្រជាជន ១៩៨១-៨៣ គេស្រង់  
អ្នកស្លាប់ អ្នករស់ប្រជាជនណាមានបងប្អូនស្លាប់ ជំនាន់ប៉ុល ពតអី គេមានធ្វើ?

ឆ: កាលពីមុនខ្ញុំក្នុងកសាងប្រាក់បង់អស់ តែនៅចាំត្រចៀក ។

សុរិយ៉ា: តើពួកមានចំណាយកាលនិយាយ ១៩៨២ ប្រជាជនរស់ស្លាប់ក្នុងមណ្ឌលកិរីស្លាប់ រស់ប៉ុន្មាន ?

ឆ: សរុបប្រជាជន ៧៧៩ រវាងក្រុមសរុបប្រជាជនក្នុងខេត្តមាន ២១០០០ រួចបងប្អូនមានសិទ្ធិទៅ  
ស្រុកវិញគេទៅស្រុកអស់សល់ ១៥០០០ ទៅ នៅឆ្នាំ ៨១-៨២ ។

សុរិយ៉ា: យើងដឹងចំនួនប៉ុណ្ណឹងយើងសឹងស្លាប់អស់ប៉ុន្មាន?

ឆ: កាលស្រង់ស្ថិតិសរុបប្រជាជនសុទ្ធសាធនៅក្នុងមង្គលនេះ មិនរាប់ប្រជាជនមកពីក្រោមប្រជាជន  
ជំលៀសមកយើងឥតរាប់ទេ ។ យើងដឹងថាស្រុកកំណើតគ្នានៅណឹងស្លាប់នៅណឹងសរុបទាំងអស់  
៣៦៦០ ក្នុងខេត្តនេះទាំងខ្មែរទាំងជនជាតិ ។

សុរិយ៉ា: ប្រជាជនសរុបនៅខេត្តនេះមុនជំនាន់អាពាហ៍ប្រពន្ធនា?

១១៥  
១៩៨២

ឆយ: មុនជំនាន់ប៉ុល ពតណឹងប្រជាជននៅនេះវា១៩០០០នាក់ ។

សុរិយ៉ា: អូអញ្ចឹងបានន័យថាគឺក្នុងចំណោម២០ ស្លាប់អស់តែ៣១ គឺក្នុងចំណោម២០០០០ស្លាប់អស់ ៣០០០?

ឆយ: មនុស្សភិចដែរ ។

សុរិយ៉ា: ពូជីនមូលហេតុស្លាប់ណឹងមូលហេតុអីទេ?

*Write  
reason of  
gen-killing*

ឆយ: មូលហេតុគ្នាស្លាប់ដោយគេចោទជាទាហានចាស់របស់សម្តេចរបស់លន់ ណុលទាហានប៉ូលីស និង រាជការ មេឃុំចូលចាស់ៗ រាជការដែរ ហើយក្រោយមកវាសំលាប់វាចោទថាចូលយួន ក្រោយ ឆ្នាំ៧៦-៧៧វាមិនទើសមុខទេ ក្នុងជួររបស់វាក៏វាសំលាប់ដែរ ព្រោះថាកម្មាភិបាលជំនាន់ណឹងវា ច្រើនចេញពីវៀត ណាមដែលបណ្តុះបណ្តាលអញ្ជឹងទេវាសំលាប់កាលណឹងច្រើនមែនទែន ។

សុរិយ៉ា: ចោទចូលយួន?

ឆយ: ចូលយួន CIA, KGB អ៊ីគេណឹង ចូលយួន ។

*ឆយ ២៧/៧*

សុរិយ៉ា: ចុះក្រៅពីកម្មាភិបាលមានចោទប្រជាជនថាចូលជាមួយយួនទៀតទេ?

ឆយ: ចោទតាមខ្សែ ដូចខ្ញុំធ្វើការអញ្ជឹង កូនចៅបងប្អូនខ្ញុំនាប់អស់ ។

សុរិយ៉ា: ចុះទប់មាថាបងប្អូនដែលមានសាច់ញាតិនៅវៀតណាមអីអត់មានធ្វើការតែមានបងប្អូនទៅវៀត ណាមអី?

ឆយ: បើសិនដឹងក៏មិនអាចទុកដែរ អាជ្ញាធរយួនក៏វាមិនទុក ។

សុរិយ៉ា: អញ្ជឹងពូជីនថាទៅស្រុកណាដែលស្លាប់ច្រើនជាងគេ?

ឆយ: ស្រុកដែលស្លាប់ច្រើនជាងគេ គឺស្រុកកែវសេម៉ានិងស្រុកកោះព្រែក ។

*ក្រុងក្នុងខ្សែស្រង់*

សុរិយ៉ា: ចុះពូជីនថាគេចាប់ផ្តើមសំលាប់ខ្លាំងនៅឆ្នាំណាដែរ?

*៣៧/៧*

ឆយ: ធំជាងគេបំផុតគឺខែ៧-៧៧ណឹងម៉ង ។

សុរិយ៉ា: មូលហេតុអ្វីដែរ?

*មូលហេតុ*

ឆយ: មូលហេតុចោទយួនណឹងម៉ង(ចោទចូលយួន) ។

សុរិយ៉ា: ចុះពូជីនថាគេធ្វើជា អាពាហ៍ពិពាហ៍មកក្តាប់ក្តាប់នៅមណ្ឌលកិរីនេះម៉ងនៅឆ្នាំណាដែរ?

*១៧-៧-១៩៧០*

ឆយ: ឆ្នាំ៧៥ អេឆ្នាំ៧០ រំដោះខេត្តមណ្ឌលកិរីទូទៅខ្មែរក្រហមចូល ។

សុរិយ៉ា: ខ្មែរក្រហមចូលក្នុងខេត្តណឹងឆ្នាំ៧០ ហើយចុះប្រជាជនវាមានជំនឿសពីយើងទៅដាក់គេពីគេ ទៅដាក់យើងដាក់ដែរ?

ឆប្ប: កាលពីឆ្នាំ៧០ មិនទាន់ដំលើសទេ៧៤ដំលើស ។

ដំលើស

សុំឃើ: ដំលើសពីណាទៅណា?

ឆប្ប: ដំលើសពីមូលដ្ឋានខាងភ្នំនេះទៅធ្វើស្រែនៅកោះព្រែកទាំងអស់ ។

សុំឃើ: ពីស្រុកណាខ្លះទៅកោះព្រែក?

ឆប្ប: ដំបូងវាយកស្រុកពេចិត្តា ស្រុកអូររាំង ស្រុកព្រៃបាល ។

សុំឃើ: បន្ទាប់មកស្រុកអីទៀត?

ឆប្ប: បន្ទាប់មកឆ្នាំ១៩៧៧ដំលើសស្រុកកែវសេម៉ាចុងគេបំផុត ។

សុំឃើ: ដំលើសទៅកោះព្រែកទាំងអស់ណឹង?

ឆប្ប: ដាក់ទៅកោះព្រែកទាំងអស់ ។

សុំឃើ: អញ្ជើងចន្លោះពី៧០ - ៧៤ចន្លោះពីពេចិត្តានិងអូររាំងហើយចុះពូជីងមូលហេតុនៃដំលើសណឹង មូលហេតុអ្វីដែរ?

ឆប្ប: មូលហេតុទី១ គេចោទដំបូងថាខ្លះដីស្រែគេមិនអោយកាប់ឈើទៅណោះសំបូរ ។

សុំឃើ: មូលហេតុមួយទៀតពូជីងដីទេ?

ឆប្ប: មូលហេតុមួយទៀតគឺនៅស្រុកកែវសេម៉ាមួយភាគណឹងយូនកាល៧៧ ។

37 ៧ ៧ ៧ ៧ ៧  
៧ ៧ ៧ ៧ ៧

សុំឃើ: ភាគយូនបញ្ហាអ្វីបានជា?

ឆប្ប: ព្រោះដំបូងណឹងគេមិនដំលើសទេគេប្រុងដំលើសទៅទាំងអស់ ដល់គេគិតទៅនៅមានតំបន់ស្រែមានទំនប់មានប្រឡាយ គេអត់ដំលើសទេដល់ពេលសកម្មភាពវៃយូនគឺវាដក ។

សុំឃើ: ជំនាន់ណឹងប៉ុល ពតត្រូវវៃយូនអញ្ជើង?

ឆប្ប: ព្រោះណឹងហើយវាចាប់វៃកែវសេម៉ាមុនគេ ។

សុំឃើ: យូនវៃយើងឬក៏យើងវៃយូន?

ឆប្ប: យើងវៃយូនមិនមែនយូនវៃយើងទេ ។

សុំឃើ: ពូជីងមេនាំវៃយូនឈ្មោះអ្វីដែរ?

ឆប្ប: ឈ្មោះតាយុន តាសូ តាពៅ (យិនពៅ) ។

28 W

សុំឃើ: សុទ្ធតែមេកងពល?

ឆប្ប: កងពលតូច តាស៊ីន តាសយកងពលធំ ។

សុំឃើ: កងពលតូចឈ្មោះអ្វី?

ឆយ៖ តាយុនប្រធាន អនុប្រធានតាសូ យិន ពៅ (យិន ពៅ បញ្ជាទ័ព តាសូ ភស្តុភារ តាយុន ទទួល រួម) ។

សុំរិយ៉ា៖ ចុះពូជ្រីប្រមាណមើលចំនួនទ័ពមានប៉ុន្មានកងពលដែរ?

ឆយ៖ នៅនេះមានតែមួយកងពលធំទេ ។

សុំរិយ៉ា៖ ប្រចាំនៅស្រុកកែវសេម៉ានេះម៉ឺន?

ឆយ៖ ម៉ាកងពលក្នុងនៅកែវសេម៉ា កងពលក្នុងមួយទៀតប្រចាំនៅខេត្តនេះហើយនិងពេចិត្តកងពលក្នុង មួយទៀតប្រចាំនៅទន្លេស្រែពក (ក្នុងយើង) អញ្ជឹងទេទើបពាក្យការធំរបស់វាគឺនៅ ស្រុកកោះ ញែក ។

សុំរិយ៉ា៖ មេក្តាប់ខេត្តដូចជាចៅហ្វាយខេត្តតាំងពីក្តាប់បានម៉ឺនណាទេ?

ឆយ៖ ចៅហ្វាយខេត្តដំបូងគឺឈ្មោះហម (ហៅតាឡាំង) លេខាខេត្ត ។

សុំរិយ៉ា៖ ណាគេលេខាតំបន់?

ឆយ៖ គឺតាម៉ីបូតាការ៉ូន ។

សុំរិយ៉ា៖ តាម៉ីមានឈ្មោះអ្វីទៅ?

*Handwritten notes:* ភ្នំក្រវាញ ភ្នំស្រីប្រសើរ ៧១-៧២ ភ្នំក្រវាញ

ឆយ៖ ពីមុនគេដាក់ឈ្មោះមុត បន្ទាប់មកម៉ី ។

*Handwritten signature:* ២១/៥-៧១ ៧៥

សុំរិយ៉ា៖ តាការ៉ូនបន្ទាប់?

ឆយ៖ ក្រោយពីតាម៉ីមកគឺតាការ៉ូន (តាម៉ីគេសំលាប់ឆ្នាំ១៩៧៥ តាការ៉ូនស្លាប់១៩៧៧ តាហម ក៏ ស្លាប់៧៧ តាការ៉ូន វៃតាហម ងាប់) ពួកគេទាំងពីរនាក់សំលាប់តាម៉ី ក្រោយមកតាការ៉ូន និង តាឡាំង ក៏សំលាប់គ្នាទៅ តាហម នេះសំលាប់កូនតាការ៉ូនតានេះដល់តាទោះទឹងវៃតានេះងាប់ រឿងវាអញ្ជឹង ។

សុំរិយ៉ា៖ សំលាប់នៅឆ្នាំណា?

ឆយ៖ ឆ្នាំ៧៧ ។

សុំរិយ៉ា៖ ៧៧នៅណា?

ឆយ៖ នៅភ្នំពេញនៅអាដង មន្ទីរពេទ្យសិរីរាជសំកន្លែងមុខវាំងជិតដងកោល ។

សុំរិយ៉ា៖ កាលណឹងពូជ្រីប្រមាណម៉េចនៅជិតស្រុកជាមួយគ្នា?

ឆយ៖ នៅជាមួយគ្នា ប្រពន្ធខ្ញុំនេះទៅឃើញកន្លែងងាប់ទៀតណោះ ។

សុំរិយ៉ា៖ អញ្ជុះកាលណោះពូនៅភ្នំពេញដែរ?

ស្រី ២ រស់ បុរស ១  
ស្រី ២ រស់ ១៥ ឆ្នាំ ១៧ ឆ្នាំ ១៨ ឆ្នាំ  
រស់ ២ ឆ្នាំ

ចម្លើយ: អត់ទេស្ទីរនៅនេះប៉ុន្តែពេលគេមកគេធ្វើមេទិញទៅម៉ង់ទូទាំងខេត្ត យើងមិនដឹង ។

ស្រីយ៉ា: និយាយប្រាប់?

ចម្លើយ: បាទធ្វើមេទិញធ្វើបុណ្យអីកកធីកទៀតណោះ ។

ស្រីយ៉ា: មូលហេតុឈ្មោះគ្នាទំនាស់ផ្ទាល់ខ្លួនឬមួយទំនាស់បក្សជាមួយក៏--?

ចម្លើយ: អត់ទេដំបូងណឹងទំនាស់របៀបបែបណា ដល់ពេលបែបណាអញ្ជើញទៅដល់ពេលអញ្ជើញ ទៅ ជាបុគ្គលនិងបុគ្គល ព្រោះដែនភារកិច្ច ភារកិច្ចនេះគាត់ទៅនិងគាត់មានកូនចៅរបស់ ភារកិច្ច ណឹងរត់ទៅរៀត ណាម ដល់ណឹងភារកិច្ចទៅឃើញឥតបាញ់ដល់ឥតបាញ់ណឹងគេសំរេចថាត្រូវ សំលាប់ចោលហើយ គាត់នេះមានតែកូនមួយណឹងកូនគាត់ណឹង គឺចៅហ្វាយស្រុកសំលាប់ណឹង ហើយអាណឹងទីងថ្ងៃណឹងគេប្រុងសំលាប់គាត់ ទៀតទៅដល់ទីងគាត់លេងមុនម៉ង់វែមាំជីសឡាន ។

ស្រីយ៉ា: មុនដំបូងពីរនាក់ណឹងត្រូវគ្នា?

ចម្លើយ: ត្រូវគ្នានេះជាព្រំដីទៀតណា ជាឪពុកមាប្រពន្ធនិងភារកិច្ចជាឪពុកមាប្រពន្ធនិងភារកិច្ច ដំបូងគេត្រូវគ្នា គេមកប្រគល់សំលាប់ភារកិច្ច ដល់ក្រោយមកទៀតមានរឿងសំលាប់កូនគាត់ទៀតគាត់វែកដល់ក្រោយ មកទៀតសាច់ញាតិខាងណោះទៀតទៅសំលាប់អាពុជខាងណោះទៀត ជិតអស់មាំជីហ្វែង (សាច់ ញាតិខាងភារកិច្ចមកប្រគល់សំលាប់ខាងភារកិច្ច) ។

ស្រីយ៉ា: ពូដឹងថាកាលកូនភារកិច្ចគេទៅរៀត ណាមមូលហេតុអីទៅបាត់ទៅ?

ចម្លើយ: មិនមែនកូនគាត់រត់ទៅទេ គឺបុគ្គលិកនៅក្នុងនេះជាប្រធានមន្ទីររបស់គាត់ទេ គឺរត់អស់មាំមន្ទីរណោះ ។

ស្រីយ៉ា: ប្រធានមន្ទីរអីគេ?

ចម្លើយ: មន្ទីរភារកិច្ច (ប្រធានមន្ទីរភារកិច្ចរត់ទៅរៀត ណាម ) ដល់កូនភារកិច្ចណឹងទៅជួបឥតបាញ់ ដល់ឥតបាញ់គេថាស៊ឹមក្រលំក្រាអញ្ជើញទៅក៏សំលាប់អញ្ជើញរឿងគេនោះ ។

ស្រីយ៉ា: ប្រធានមន្ទីរនាំមាំកូនចៅគេទៅទាំងអស់?

ចម្លើយ: បាទទៅទាំងអស់ ។

ស្រីយ៉ា: គេរត់ទៅឆ្នាំណាដែរ?

ចម្លើយ: ១៦ ឆ្នាំ ៧៧ ។

ស្រីយ៉ា: រត់ទៅចេញពីណាទៅណា?

ចម្លើយ: ចេញពីកោះព្រែកទៅកែវសេម៉ាយកឡានមួយគ្រឿងទៅទៀតកាំភ្លើងគ្រប់ដៃ ។

សុំរិះរិះ: ឥតដឹងមូលហេតុនៅៗ រត់ម៉ែង?

ឆ: គេដឹងសភាពការវាគឺត្រង់ណា! ព្រោះខ្សែវាដូចបងប្អូនខ្ញុំមាំចំនួនគេសំលាប់មួយចំនួនខ្ញុំក៏ត្រូវ  
ជាប់គុកដែរ ពេលដែលខ្ញុំជាប់គុកណឹងហើយពួកនេះរត់ ។

សុំរិះរិះ: ពួកគេដឹងថាប្រហែលពិបាកខ្លះ?

ឆ: ប្រហែលនៅមិនរួច ប្រហែលជាមិនរួចខ្លះមិនអាចរួចខ្លួនបានក៏បាននាំគ្នារត់ ។

សុំរិះរិះ: មិនរួចខ្លួនដោយសារមូលហេតុអ្វី?

ឆ: ដោយសារវាគាប់សង្កត់ពេក ។

*Handwritten signature or note in Khmer script.*

សុំរិះរិះ: វាណឹងគឺពួកខ្មែរក្រហមណឹង?

ឆ: ខ្មែរក្រហមណឹងគាប់សង្កត់ពេកហើយគេនេះអតីតគេគឺចេញមកពីយាកុនមេគេណឹងឈ្មោះ គា ព្យួន

សុំរិះរិះ: ដោយសារមានជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹង?

ឆ: បាទគេមានជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹង ពាក់ព័ន្ធជាមួយកាស៊ីដងកាស៊ីជាអ្នកយកគេបញ្ចូលកាលណោះគេ  
ចូលបក្សចូលពួក គឺកាស៊ីចូលមកគេសំលាប់កាស៊ីគេរកខ្សែណឹងអញ្ជឹងមានខ្សែរបស់គេអញ្ជឹង  
ទៅ ។

សុំរិះរិះ: ហើយខ្សែកាស៊ីទាក់ទងខ្សែកាស៊ីទៀត?

ឆ: បាទ!

សុំរិះរិះ: កាស៊ីណឹងជាស្តីទៅ?

ឆ: គាត់ជាលេខាស្រុកកែវសេម៉ា ព្រោះណឹងនៅមិនបានដោយសាររឿងសំលាប់កាស៊ីដល់អញ្ជឹង  
អតីតគេនិងគេខ្សែរបស់កាស៊ីអញ្ជឹងទេគេរត់គេឥតហាននៅ ។

សុំរិះរិះ: ពួកដឹងខាងមន្ទីររត់ទៅអញ្ជឹងរួចទាំងអស់គ្នាទៅ?

ឆ: រួច ប៉ុន្តែដល់ក្រោយមកប្រយុទ្ធគ្នាស្លាប់អស់ពាក់កណ្តាល ។

សុំរិះរិះ: ស្លាប់នៅម្តុំណា?

ឆ: ស្លាប់នៅម្តុំផ្លូវយើងទៅក្រចេះចាក់ទៅកែវសេម៉ាប្រយុទ្ធគ្នាជាមួយទាហានតំបន់ច្រើនពេក ។

សុំរិះរិះ: ស្លាប់អស់ពាក់កណ្តាលរួចពាក់កណ្តាល?

ឆ: បាទ!

សុំរិះរិះ: នៅលើផ្លូវពីកែវសេម៉ាទៅក្រចេះ?

ឆ: ណាស់ហើយ ។

ស្នងការណ៍ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ

សុំរិះរើ: ហើយអ្នកដែលរួចពីស្ថានភាពនៅចាំនៅរស់?

ចម្លើយ: នេះលោកឡាំស្នងការណ៍ ។

សុំរិះរើ: លោកឡាំស្នងការណ៍ឥឡូវនេះនៅរស់ដល់ឥឡូវ?

ចម្លើយ: បាទ!

សុំរិះរើ: ស្នងការណ៍យោធាខេត្ត?

ចម្លើយ: នគរបាលខេត្ត ។

សុំរិះរើ: ចុះកូនចៅដែលទៅជាមួយគាត់?

ចម្លើយ: នៅសល់ខ្លះម្នាក់ធ្វើស្នងការខេត្តក្រចេះស្លាប់ឆ្នាំបោះឆ្នោតទីមួយដំបូងរបស់យើង ឆ្នាំ ៨២-៨៣ ខ្មែរក្រហមស្លាប់បាញ់ឡាន ។

សុំរិះរើ: ឆ្នាំណាលោកឡាំណឹងចូលមកវិញ?

ចម្លើយ: ៧៩គាត់មកហើយគាត់ទៅក្រចេះធ្វើស្នងការខេត្តក្រចេះទៀតដល់មកគាត់សូមផ្ទេរមកខេត្ត នេះ គាត់រត់ទៅ(សុំរិះរើ) ៗ ណាម ។

សុំរិះរើ: អញ្ជឹងរឿងអ្នកដែលរត់ទៅពូជីនព្រមទាំងតែប៉ុណ្ណឹងទេ?

ចម្លើយ: បាទ!

សុំរិះរើ: វាពាក់ព័ន្ធពីរឿងតាការីកូនតាំងពីរឿងណឹងមកដើមមកបានទៅជាជ្រើសសំលាប់គ្នា?

ចម្លើយ: សំលាប់ណឹងមិនគិតទេសំលាប់ទាំងខ្សែ ។

សុំរិះរើ: អញ្ជឹងអ្នកដែលពាក់ព័ន្ធជាមួយរឿង ណាមណឹងមិញដោយសារខ្សែមន្ទីរប្រធានមន្ទីរតាការីកូមិញ នេះមិនដឹងឈ្មោះអ្វីទេណោះ?

ភាគី/ ប្រយោជន៍

ចម្លើយ: ប្រធានមន្ទីរឈ្មោះញូន ។

សុំរិះរើ: ឈ្មោះញូនណឹងធ្លាប់ពាក់ព័ន្ធជាមួយតាការីដែលជាលេខាស្រុកកែវសេម៉ាហើយតាការីធ្លាប់ជា មួយពាក់ព័ន្ធជាមួយយាកកុង?

ចម្លើយ: បាទ!

សុំរិះរើ: ឈ្មោះញូនណឹងធ្លាប់ពាក់ព័ន្ធដុំរាល់ជាមួយយាកកុងដែរ?

ចម្លើយ: ឈ្មោះញូននេះដំបូងចូលទៅហានយាកកុងមិនដល់ពេលរំដោះ៧០ គាត់ចូលមុន៧០ ទៀតប្រហែល ជាមួយខ្សែពីរខ្សែស្រាប់ដល់ពេលខ្មែរក្រហមចូលមកគាត់បកមកខ្មែរក្រហមវិញ ។

សុំរិះរើ: ដោយសារអញ្ជឹងគេចាប់ផ្តើមមើលប្រវត្តិរូបភ័យម៉ែ?



ឃុំ ៧៩ . KR ១១ ២៧

ចម្លើយ: បាទក៏យំខ្លួនហើយម្យ៉ាងក្រសួងនេះគេយកទៅសំលាប់ហើយ ហើយគាត់ក៏ទៀតកាន់តែក៏យំខ្លួនរត់

ស្ត្រីយ៉ា: រឿងរាវដល់កូនដល់អី?

ចម្លើយ: កូនចៅប្រពន្ធកូនគេណឹងអោយតែអ្នករត់ឥតមានសល់គេយកទៅសំលាប់ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ពូមានដឹងរឿងប្រជាជនសាមញ្ញ និងកម្មាភិបាលផ្សេងៗទៀតមានណាមត់អញ្ជឹងទៀត?

ចម្លើយ: កម្មាភិបាលផ្សេងៗដូចគ្នានេះអ្នករត់នៅខេត្តមណ្ឌលគិរី គ្មានណាមត់មានតែលោកស្នងការរង  
លោក ជ័យ សាថន នេះពីមុនលោកជាប្រជារាស្ត្រទេណាអតីតដំបូងគាត់ជាសិស្សសាលាដល់  
ពេលអញ្ជឹងទៅគាត់មិនបានចូលទៅហានឪពុកគាត់អតីតមេឃុំប៉ុលពារអេឡូរ៉ាទេ ។

ស្ត្រីយ៉ា: គាត់រត់ទៅឆ្នាំណា?

ចម្លើយ: គាត់គេចាប់គាត់លួចរត់ឆ្នាំ៧៤ ។

ស្ត្រីយ៉ា: គាត់ឈ្មោះអី?

ចម្លើយ: ឈ្មោះជ័យ សាថន ។

ស្ត្រីយ៉ា: រត់ពីភូមិណាទៅ?

ចម្លើយ: រត់ពីឃុំស្រែធំ កាលណោះគេដាក់ស្រុកច្បារ ។

ស្ត្រីយ៉ា: រត់ឆ្នាំ៧៤ ឥតដឹងមូលហេតុអីរត់មែន?

ចម្លើយ: គេចាប់ ។

ស្ត្រីយ៉ា: គេតាមចាប់?

ចម្លើយ: គេចាប់រួចប៉ុន្តែគាត់ដោះខ្លួនចេញ ។

ស្ត្រីយ៉ា: មូលហេតុអីបានជាគេចាប់?

ចម្លើយ: មូលហេតុគឺគាត់ណឹងជា អតីតឪពុកគាត់ជាមេឃុំ (កាលមុនគេថាមេឃុំជាពួកប្រតិកិរិយាណា! )  
គេចោទថាគ្នាណឹងជាខ្មែរស ។

ស្ត្រីយ៉ា: គាត់រត់រួចមែន?

ចម្លើយ: រត់ទាំងអស់គ្នាអ្នកជាប់ខ្លះ បួនថ្ងៃគាត់មួយគេរត់រត់នឹងខ្លះអាណិតវាដោះមិនទាន់ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ឆ្នាំណាមកវិញ?

ចម្លើយ: ៧៩មកវិញ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ឥឡូវគាត់ធ្វើស្នងការអីគេ?

ចម្លើយ: ស្នងការរងទី១ នគរបាល ។

ស្ត្រីយ៉ា: ចុះចំពោះប្រជាជនមានដីឥតពន្ធនាគារ ខ្លាច អីរត់ចេញទៀតមានទេ?

ឆ: រក្សាចប្តីខ្លួននាក់ដែរ ប៉ុន្តែមិនជាច្រើន ប្រហែលជា ១០ - ២០ នាក់ប៉ុណ្ណោះ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ពីណាទៅ?

ឆ: ឪពុកក្មេកសំណើរអតីតប្រធានហេរិញ្ញវត្ថុចាស់នេះមួយ ហើយគាត់យុទ្ធពិរហើយលីពៅ សារីម បីពីណាៗ ទៀតមិនសូវចាំទេ ខ្លះគេមកប្តីប្រជាជនមាំចំនួននៅខេត្តនេះ បានរត់ទៅប្រទេសដទៃ អស់មាំយុំ មិនទាន់មកទេ ។

*Handwritten note:* ២/៥ ៧៩ ៧៩៩៥

ស្ត្រីយ៉ា: រត់ទៅណា?

ឆ: រត់ទៅវៀតណាម ណាមអាណានិគមគេឥតមកម័ងហើយមាំចំនួនទៀតនៅកែវសេម៉ារត់មាំចំហៀងទៅ ណោះទៀតប្រហែលជាបំបាំងពន្លកស្រូវអីណោះអញ្ជឹងបានជាប្រជាជនយើងវាចុះថយមិនឡើងមក វាទៅខាងនោះច្រើនមាំចំនួនកាល៧៩-៨០ ដែលពួកខ្ញុំទៅតាមយកមកវិញបានប្រហែលជា ៦០០ នាក់ ។

*Handwritten notes:* ២០០០៧ ២៧៧៣ ១៩៨០

ស្ត្រីយ៉ា: យកពីណាមក?

ឆ: យកពីវៀតណាមមកអញ្ជឹងមាំចំនួនណឹងយើងអត់បានធ្វើទៀត ព្រោះកាលណឹងបើពីណាគេចង់ មកយើងត្រូវធ្វើស្ថិតិប្រជាជនយើងបានហើយសូមគេៗ អោយមកអញ្ជឹងទេ យើងបានជា ៦០០ ទេប៉ុន្តែនៅសល់ពាក់កណ្តាលប្រជាជនពាក់កណ្តាលទៀតយើងមិនទាន់បានទៅធ្វើ ហើយឥឡូវនឹងគេ បិទហើយ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ស្រុកអ្វីនៅវៀតណាម ដែលទៅយកជា ៦០០ នាក់?

ឆ: មាំចំនួនយកនៅដាមីនេះដងដាដូដងខេត្តដាឡាត ហើយមាំចំនួនទៀតស្រុកឡងយកបានមាំចំនួននៅ ខាងបាននេះយើងអត់ទាន់បានទៅយកអាណានិគមក្រុមវិច័យជា ៦០ គ្រួសារ ឆែយាំទៀតជា ៤០ គ្រួសារ ហើយនិងក្រុមមួយចំនួនបួនដប់គ្រួសារ ដែលយើងមិនបានយកប្រជាជនសរុបទាំងអស់ ប្រហែលជិតមាំពាន់ នៅគេ (ដែលឥតមក) ។

ស្ត្រីយ៉ា: ក្រុមមួយដែលរាប់មិញនៅក្នុងខេត្តអី?

ឆ: ក្នុងខេត្តយើងមណ្ឌលគីរី ។

ស្ត្រីយ៉ា: អូគេទៅពីក្រុមណឹងទៅ?

ឆ: បាទគេរត់ទៅនៅវៀតណាម ។

ស្ត្រីយ៉ា: យើងដឹងគេចេញពីក្រុមណឹងទៅ?

ឆ: ក្រុមណឹងគេចោលទៅនៅស្រុកគេ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ប៉ុន្តែដល់ពេលទៅនៅទៀត ណាមកនៅម៉ូណា?

ឆ: គេនៅបាដន គេនៅណាន់ទៅគេប្រឡូកសាច់ឈាមខាងណោះទៅហើយបួនដប់ម្ភៃ៣០ ឆ្នាំទៅហើយ ។

ស្ត្រីយ៉ា: កាលលោកពូជនាន់ទៅយកទៅកត់ស្ថិតិមកវិញឆ្នាំណា?

ឆ: ខ្ញុំធ្វើឆ្នាំ៨២ ។

ស្ត្រីយ៉ា: អញ្ជឹងពូមានដឹងកាលគេធ្វើស្តាប់ធ្វើអីឆ្នាំ៨២ណឹងដែរ (ចងកំហឹង) ?

ឆ: ចងកំហឹងឆ្នាំ៨៣ដល់ឆ្នាំ៨៥ មកបាទសំរេចធ្វើស្ថិតិ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ហើយមានកន្លឹកអីឃើញ?

ឆ: កន្លឹកខ្ញុំមិនបាច់រកព្រោះខ្ញុំឃើញមែន ។

ស្ត្រីយ៉ា: នៅណា?

ឆ: នៅកន្លែងដូរពីកោះញែកទៅក្រចេះគេឈូសហើយគេទៅវ៉ែចោលនៅណាន់មែន ។

ស្ត្រីយ៉ា: នៅណាន់ឃើញច្បាស់មែន?

ឆ: ទៅឃើញ មិនបាច់ទៅរក ។

ស្ត្រីយ៉ា: ប្រហែលប៉ុន្មានគីឡូពីទីរួមស្រុកកោះញែកទៅ?

ឆ: ប្រហែល៣-៤ គីឡូតាមដូរត្រពាំងព្រីងដូរទៅក្រចេះណឹង ។

ស្ត្រីយ៉ា: កាលពូឃើញឆ្នាំណាពូឆ្លងកាត់ណាន់?

ឆ: ខ្ញុំនៅណាន់មែនឆ្នាំ៧៧ខ្ញុំនៅចំកន្លែងគេវ៉ែមនុស្សមែន ព្រោះនៅណាន់មែនតែខ្ញុំម្នាក់ទេណាទាំងអស់ ។

ស្ត្រីយ៉ា: ពូប៉ាន់មើលអណ្តៅប្រហែលដាក់មនុស្សប៉ុន្មាននាក់?

ឆ: អណ្តៅណឹងតិចទេ ប្រហែលជាខ្នង២០០ នាក់ សំលាប់ណឹងមិនមែនចំពោះតែប្រជាជននៅខេត្តណឹងទេមានពួកកងពលវាសំលាប់ច្រើនណាស់ខ្សែតាស៊ីនខ្សែតាសយគេវ៉ែចោលៗ តែណឹង ហ៊ីប៊ីនិយាយរឿងប្រជាជននៅខេត្តនេះខ្ញុំចាំតិចទេអ្នកសំលាប់ប៉ុន្តែសំលាប់គ្នាវា នៅក្នុងជួរទាហានមិនបាច់និយាយទេ បើយើងគិតទៅទាំងណាន់ទាំងនេះមិនមែនប៉ុន្តែណាន់ទេមនុស្សរាប់ អានេះស្ថិតិដែលប្រជាជនបងប្អូនគេរាយការណ៍ទេ យើងបានបើយើងរាប់ណាន់ទៀតមិនដឹងពីណារាប់បើគ្មានម៉ែគ្មានឪ គ្មានបងគ្មានប្អូនទេ ។

ស្ត្រីយ៉ា: អានេះបងឯងរាប់មិញរាប់អាប៉ុន្មាននាក់មិញណឹង?

ឆ: បាទអាប៉ុន្មានអាជាង៣០០០ ១ រាប់តែក្នុងស្រុកទេ ហើយអាដែងកូនទាហានកេយកពីសៀមរាបយកពីបាតដំបង យកពីតាកែវយកពីកំពង់ស្ពឺអីចូលមកនៅជាមួយពីណាដឹងគេទៀត ។

*Handwritten notes in Khmer script, possibly indicating a page number or reference.*

សុំរិះ: អាជាន់ពាន់មិញប្រហែលជាស្លាប់ភាគច្រើននៅតំបន់ណឹង?

ឆ: ភាគច្រើន គឺវាទូទៅទេសំលាប់ពេលដែលគេជំលៀសប្រជាជនដែលគេមិនចង់ទៅមាំចំនួនប៉ុន្មាន  
រហូត អាខ្លះគេបាញ់ក្រវ៉ាត់ចោលមិន អ្នកឯងមិនទៅគេបាញ់ចោល ។

សុំរិះ: អញ្ជឹងអណ្តៅដែលពូឃើញធំជាងគេម៉ាកនៃន?

ឆ: ម៉ាកនៃនណឹងទេ ។

សុំរិះ: អញ្ជឹងឥតបានរើសឆ្អឹងមកធ្វើស្តុបធ្វើអីឥតបាន?

ឆ: យើងឥតបានធ្វើទេ ។

សុំរិះ: បានធ្វើស្តុតិដែរ?

ឆ: បានធ្វើស្តុតិ ប្រជាជនគេរាយការណ៍តាមស្រុកតាមឃុំមក ខ្ញុំណឹងហើយអ្នកអំពាវនាវអោយធ្វើ  
អាណឹងបានហើយបានយើងទៅសន្និបាតមកបានយើងចេញសំរេចថា ប្រជាជនយើងស្លាប់អស់  
ប៉ុណ្ណោះ ។

សុំរិះ

សុំរិះ: ចុះមណ្ឌលគិរីយើងស្ថានភាពកាលណឹងគេដាក់តំបន់ប៉ុន្មាន?

ឆ: អើនេះគេដាក់តំបន់១០៥ ។

សុំរិះ: ភូមិភាគអីគេ?

ឆ: ភូមិភាគឥសាន ។

សុំរិះ: ចុះស្រុកកោះព្រែកនេះមិនគេហៅអីគេ?

ឆ: ស្រុកកោះព្រែកណឹងគេដាក់ ។

សុំរិះ: រ ប៉ុន្មាន?

ឆ: រ១ ។

សុំរិះ: រ១ តំណាងអីគេ? .

ឆ: រ១ តំណាងស្រុកគឺតំបន់១ ។

សុំរិះ: ចុះពូមានពេលដែលគេជំលៀសទៅច្រើនពូមានឃើញសហករណ៍ច្រើនគេធ្វើជាសហករណ៍ច្រើន?

ឆ: សហករណ៍ទាំងអស់ ។

សុំរិះ: ប្រហែលជាមាំសហករណ៍មួយមានប៉ុន្មានគ្រួសារ?

ឆ: សហករណ៍មួយអើខ្ញុំធំ៥០ គ្រួសារ ។

សុំរិះ: ជុំនៅកោះព្រែកណឹងមិន?

ពាក្យសុំ ១៥ លេខ ១២៧  
២៤៧៥-១២

ចម្លើយ: ម៉ាយ៉ូអេស៊ីនខ្លួន៥០ គ្រួសារគឺម៉ាកនៃនីវីក៏១០០ គ្រួសារតាមមនុស្សច្រើនមនុស្សតិចបើមនុស្សតិច  
ប្រហែលម៉ាសហករណ៍ខ្លួន៥០ គ្រួសារ ។

សុំរិះរើ: ចុះមុនលោកពូពេជ្ជនៅណាដែរ? មុនគេជំលៀសទៅកោះព្រែក?

ចម្លើយ: ខ្ញុំនៅកោះព្រែកស្រាប់ ប៉ុន្តែដំបូងអតីតរបស់ខ្ញុំគឺអនុប្រធានមន្ទីរស្រុកកែវសេម៉ាទេព្រោះអាដែង  
តាកាស៊ីជាពូរបស់ខ្ញុំ ខ្ញុំទៅនៅជាមួយគាត់ គាត់អោយខ្ញុំធ្វើអនុប្រធានមន្ទីររបស់គាត់ដំបូងខ្ញុំធ្វើ  
នារសាគាត់ទេ ។

សុំរិះរើ: ឆ្នាំណាដែលពូធ្វើនារសានិងធ្វើអនុប្រធានមន្ទីររបស់តាកាស៊ី?

ចម្លើយ: ខ្ញុំធ្វើតាំងពីឆ្នាំ៧១-៧៥ នារសាគាត់ដើម៧៥ដល់៧៦-៧៧គេចាប់គាត់ ចាប់ខ្ញុំ ខ្ញុំជាអនុប្រធាន  
មន្ទីរ៧៥-៧៦ដល់៧៧គេចាប់ ។

សុំរិះរើ: ប្រធានមន្ទីរតាកាស៊ីជាមន្ទីរជាមន្ទីរស្រុកឬមួយ?

ចម្លើយ: ជាមន្ទីរស្រុក ។

សុំរិះរើ: ស្រុកអីគេ?

ចម្លើយ: ស្រុកកែវសេម៉ា ។

សុំរិះរើ: តាកាស៊ីមានឈ្មោះមួយថាតាកាស៊ីអេស៊ីនម៉ែណេ?

ចម្លើយ: តាកាស៊ីជាឈ្មោះគេដាក់ប៉ុន្តែគាត់ជាជនជាតិភាគតិចមួយរៀនឆ្នាំគ្រាន់បើ ។

សុំរិះរើ: ជនជាតិអីគេ?

ចម្លើយ: ជនជាតិព្នង ។

សុំរិះរើ: ចុះតាហមមិញជនជាតិអីគេ?

ចម្លើយ: តាហមណឹងជនជាតិឡាវកាត់ចារាយ ។

សុំរិះរើ: ចុះតាការ៉ូន?

ចម្លើយ: ការ៉ូនណឹងឡាវចំប៉ុន្តែថាមានខ្សែជាការ៉ូនផង ជាប់ឯកទត្តមថ្ងៃថងខ្សែគេហ្នឹង ។

សុំរិះរើ: ចុះគេចាប់តាកាស៊ីណឹងឆ្នាំ៧៧?

ចម្លើយ: ៧៧ខែ៧ ។

សុំរិះរើ: ចាប់យកទៅបាត់ទៅ?

ចម្លើយ: ម៉ាអណ្តៅកាត់ណឹងខ្មោចបងរើយខ្មោចភាពិទិគ្យម៉ាក្រួសារកាត់បងប្អូនកាត់ណឹងតាសាវែងមកកែវ  
ម៉ារណ្តៅកាត់ណឹង ។

ឆ្នាំ ២០១៧

សុំរិយ៉ា: ហើម៉ាចាប់ណឹងគឺមូលហេតុដូចមិញណឹង?

ថយ: គាំពីនៅតូចៗ មេខ្ញុំបានដឹងការងារធ្វើការងារចលនាស៊ូនោះគាំពី៦៦ដល់៦៨ខ្ញុំរត់ចូលព្រៃ  
ខាងខ្ញុំខាងកោះព្រៃកណ្តឹងម៉ាចំហៀងភូមិខ្ញុំខាងណោះរត់ចូលព្រៃតស៊ូដល់៧០ បានចូលមក ។

សុំរិយ៉ា: ពូធ្វើនារសាគាំពី៧១-៧៥ ណោះ?

ថយ: បាទ!

សុំរិយ៉ា: ហើយ៧៥ដល់៧៦ អនុប្រធានមន្ទីរតាកាស៊ី?

ថយ: បាទ!

សុំរិយ៉ា: ហើយកាលធ្វើនារសាក្នុងឆ្នាំ៧៤-៧៥ បងបានជួយតាកាស៊ីក្នុងការយកដំបូងអីមកពីរៀនណាម  
មក?

ថយ: ហី!

សុំរិយ៉ា: ហើយដល់ពេល៧៦ ហើយ៧៧ ដែលគេចាប់តាកាស៊ីណឹង?

ថយ: ៧៧ ។

សុំរិយ៉ា: ហើយដល់ពេលគេចាប់តាកាស៊ី៧៧ ចោទមូលហេតុដូចខាងមុនណឹង ហើយចោទ អីពូទៀតទេ?

ថយ: គេចោទ ចាប់ ។

សុំរិយ៉ា: គេចាប់ដាក់ណា?

ថយ: ដាក់ការងារនៅកោះព្រៃក ។

សុំរិយ៉ា: ការងារណឹងឈ្មោះការងារអីដែរ?

ថយ: កាលនេះខ្ញុំនៅ ដំបូង គេដាក់កងស្រួច កន្លែងពួកទាហានពួកកងពលណាដែលអញ្ជើងគេជំលៀស  
ខ្ញុំទៅរយ(គ៣៧) ។

សុំរិយ៉ា: ពូជាប់ណឹងអត់យូរទេ ?

ថយ: ខ្ញុំជាប់ណឹងម៉ាឆ្នាំកន្លះនិយាយរួមបើកុំតែយីខ្ញុំត្រូវជាប់ណឹងរហូតដល់៧៩ម៉ឺនព្រោះខ្ញុំយីគេ  
អោយទៅសំរាកពេទ្យ ។

សុំរិយ៉ា: ជាប់ម៉ាឆ្នាំមិញនៅណា?

ថយ: ជាប់មែនទែនគាំពី៩២-៧៧រហូតដល់៩៧-៧៧អាណឹងសំលាប់តាកាស៊ី តាកាស៊ីក៏យូរដែរមិន  
ទាន់គេសំលាប់ភ្លាមទេ គេចាប់បានហើយគ្រាន់តែទុក ។

សុំរិយ៉ា: ដាក់នៅណាមិញ?

ឆ: ដាក់នៅកោះព្រែកដាក់សន្តិសុខ (សន្តិសុខកោះព្រែកណឹង) ដល់មានសកម្មភាពអាវែងណឹងពួកគា  
ឡើយគាត់និព្វានអំណើសកម្មភាពបាញ់គ្នាព្រះព្រាស់ត្រូវរូសអីដងក៏បង្ហើយបណ្តោយ ។

សុរិយ៉ា: សន្តិសុខកោះព្រែកនៅម៉ូណាដែរ? *វិលលីស្តា ២៤១៖ ២៣ ១២៥*

ឆ: ថាចំស្រុកឥឡូវណឹងម៉ង (ចំសាលាស្រុកឥឡូវណឹង) មានបន្ទាយគេឥឡូវគេដាក់បន្ទាយទាហាន  
(ចំ ាលាស្រុកឥឡូវណឹងនេះបន្ទាយទាហាន) ។

សុរិយ៉ា: ចំនួនដែលជាប់ជាមួយពូដែលពូនៅម៉ាឆ្នាំ២ខែដល់ខែប៉ុន្មាន៧៧ពូឃើញមានគេជាប់ច្រើនដែរ?

ឆ: ជាប់ឥតយូរទេសជាប់ប្រហែលជា៣០ នាក់អីចឹងថ្ងៃណឹងថ្ងៃណឹង៣០ នាក់ប្រហែលម៉ាថ្ងៃពីរទៅ  
បាត់អា នោះទៅមកថ្មីទៀត ។

សុរិយ៉ា: ពូដឹងបាត់ណឹងយកទៅណាដែរ?

ឆ: យកទៅវ៉ៃចោល ។

សុរិយ៉ា: ហ្នែកយកមកថ្មីណឹងចោទពីមូលហេតុអីដែរ?

ឆ: ច្រើនប្រភេទដែលគេចោទប្រភេទទី១ គេថាយើងណឹងជាបារកម្ម វ៉ៃគោក៏មានរឿងពាក្យសំដី  
កំបើកកំបុកក៏មានរឿងដែលអញ្ជឹងគេចោទៗណឹងគឺ ចូលខ្នាំងយួនរឿងចូលខ្មែរសមានតែប៉ុណ្ណឹងទេ  
ម្យ៉ាងនិយាយរួមដូចថា គ្មានថាចូលថាអ្វីទេអោយតែមនុស្សរាងមិនសកម្មការណ៍ក៏ច្រើនដងវា  
កសាងវាយកទៅម៉ង ។

*៣២  
៧៣៦*

សុរិយ៉ា: កន្លែងដាក់ណឹងធំទេ?

ឆ: ធំ ។

សុរិយ៉ា: ប្រហែលអាចដាក់បានប៉ុន្មាននាក់?

ឆ: កន្លែងដាក់ណឹងសិនជាហ្នែកអត់មានដុះធំដុំទេគេធ្វើខ្ទមដូចអញ្ជឹងដុះស្បៅ ។

សុរិយ៉ា: អញ្ជឹងមិចដាក់មនុស្សបានប៉ុន្មាននាក់?

ឆ: ដាក់បាន៧២-៣រយណឹង ។

សុរិយ៉ា: ហ៊ីមិចបានជាដាក់ដុះខ្ទមអញ្ជឹង មនុស្សរត់មិនកើតវាមាន--?

ឆ: ទេ! ខ្លោះគេ (ដាក់ខ្លោះដែក) ។

សុរិយ៉ា: ដាក់ជាប់២៤ម៉ោង?

ឆ: អត់មានរឿងទេ ដល់តែពេលឃើងតំដៃវាមកវាដោះដៃ ។

សុរិយ៉ា: ចុះបញ្ចូលចុកមិចដែរ?

អង្គការស្រុកកោះកែវ  
ស្រុកកោះកែវ

ឆយ: ហូបចុកវាដាក់អោយមាំថ្ងៃមាំពេលជួនកាលមាំថ្ងៃ២ពេលប៉ុន្តែវាយកបានចង្កឹះ (តែមួយបានចង្កឹះមួយពេល) គ្រាន់ថាអោយតែមាំរស់ណា!

សុំរិយ៉ា: ណឹងគឺអ្នកនៅជាប់ក្នុងណឹង?

ឆយ: អ្នកដែលជាប់ ថ្ងៃត្រង់វាដយសអោយបបរមួយបានអញ្ជឹងទៅ ល្ងាចបបរមួយបានទៀតចប់ ។

សុំរិយ៉ា: ចុះមិញពូបាននិយាយថាមានគេដឹកយកទៅវែរចោលពូដឹងថាគេយកវែរចោលនៅណា?

ឆយ: វែរទំពាំងព្រឹញ ។

សុំរិយ៉ា: ទំពាំងព្រឹញណឹងនៅក្នុងភូមិអ្វីអី?

ឆយ: វាជាដីពីស្រុកកោះកែវទៅក្រចេះ (នៅក្នុងតំបន់ដែលទេ) ហើយដូរណឹងចេញពីទីរួមខេត្ត ស្រុកនោះ (កាលណាគេដាក់ខេត្តនៅណា) ចេញពីណឹងទៅប្រហែលជា៤កម ដូរអាដែង យើងរតទៅដូរ១០៥ (គេហៅដូរ១០៥ដូរពីកោះកែវទៅក្រចេះឆ្ពោះទៅភ្នំពេញ) ។

សុំរិយ៉ា: អញ្ជឹងចេញពីកោះកែវប្រហែល៤គីឡូមែត្រគេហៅអីព្រឹញមិញ?

ឆយ: គ្រពាំងព្រឹញគេយកអាត្រាកទ័រឈូសទៅវាមានអាណៅគ្រលុកជ្រៅវែរទំលាក់ ហើយយកអាត្រាកទ័ររុញលុប ។

សុំរិយ៉ា: ប្រើស្បែកតែអាត្រាកទ័ររុញមែន?

ឆយ: បាទណឹងបើវាវែរច្រើនបើវាវែរតិចវាវែរកំបែកកំបុកតិចៗ ក្បែរៗណឹង ។

សុំរិយ៉ា: ពូបានឃើញ?

ឆយ: ហ៊ីមិនឃើញ ។

សុំរិយ៉ា: បានឃើញផ្ទាល់ភ្នែកមែន?

ឆយ: មានឃើញផ្ទាល់ភ្នែកវាតិចតួចទេ ប៉ុន្តែអាវាវែរធំៗខ្ញុំនៅក្នុងសន្តិសុខ (ពេលដែលខ្ញុំមិនទាន់ទៅនៅសន្តិសុខណឹងទស្សនាហ៍ឃើញដែរថាវែរវាយបាយទេណា) ។

សុំរិយ៉ា: ចុះមូលហេតុអីបានពួរច្នូន?

ឆយ: វាមានខ្សែ ខ្សែខាងខ្ញុំវាឥតមានបញ្ហា ។

សុំរិយ៉ា: គេសួរ?

ឆយ: គេសួរដែរអញ្ជឹងទេមានអ្នកកាន់ជើងដងនៅតំបន់ណឹងណាអ្នកធំណឹងណា (កាន់ជើងថាបើសិនជាសំលាប់តាតំណឹងនាត្រូវសំលាប់អាដែងបងថ្ងៃកាត់ទៀតព្រោះបងថ្ងៃណឹងត្រូវជាអីខ្ញុំទៀតអញ្ជឹងបើសំលាប់កូនទៅគេវាប៉ះពាល់ណា អញ្ជឹងខ្ញុំត្រូវជាប់នាគ ៦ ចំណែកពួកស៊ីគីអាណឹងជាពុកមាវាទេ

សុំរិយ៉ា



សាលា ៧១១  
រាជធានី ភ្នំពេញ

ស្រី ១ - ២២

មិនមែន ជាសាច់ដាច់ខាតទេអញ្ចឹងទេបានជួយអោយអោយ ហើយសិនជាពួកយើងមិនចង់បានទេយក  
មកអោយខ្ញុំទៅ ខ្ញុំក៏អោយទៅទៅជាមួយគាត់ម៉ែន ជាបងរបស់គាត់ ភាពម ហើយគាត់ជា  
អ្នកកាន់ដើងបានខ្ញុំរស់ ។

សុំរិះ: ពិណាកេជាបងរបស់គាត់ភាពមណី?

ថយ: គាត់បានណែនាំឲ្យយើង(គាត់ក៏នឹងបងគាត់ភាពម) ។

សុំរិះ: រួចមកដោយបងរបស់គាត់ណែនាំទៅបងក៏រួចខ្លួនហួតមកអញ្ចឹងមូលហេតុដែលបានរួចខ្លួនណែនាំ  
មិនមែនពីមកឬ?

ថយ: ឈឺដងដូចខ្ញុំវាយឆ្នងពេកគ្រិចចង្កេះ ដល់គ្រិចចង្កេះធ្វើមិនក៏មិនរួចស្លឹកដើងមួយជំហៀង (លើក  
អាស៊ី២៧ដើមគ្នាពីរនាក់ លើកទៅខ្ញុំវាយគ្នាតំស្រែ) ។

សុំរិះ: អ្នកទោសទាំងអស់គ្រប់អោយធ្វើអញ្ចឹងទាំងអស់?

ថយ: ទាំងអស់ ម្នាក់គ្នាខ្ញុំណែនាំទៅគ្នាបួនដប់ម្ភៃនាក់លើឈើលើកណ្តាលស្រែមកក្រវ៉ាត់ចោលណែនាំណា  
ទៅវាអស់កំលាំងពេក យកទៅដាក់លើគាត់អញ្ចឹងអោយនោះវាចេញមិនទាន់រួចរហូតពី អោយ  
សន្តិភាពមួយ ។

សុំរិះ: គោលបំណងដែលធ្វើណែនាំដើម្បីអីលើកឈើលើកអីដើម្បីអី?

ថយ: មិនដឹងថាមិនទេអោយណែនាំវាកសាងអញ្ចឹងម៉ែន ។

សុំរិះ: លើកឈើចេញអោយវាលអញ្ចឹងម៉ែន?

ថយ: អោយវាលអញ្ចឹងម៉ែន (គោលណែនាំវាដាក់អញ្ចេះមានកំរោងការណ៍របស់វា១២ប្រការនោះវាស្លឹ  
ជំរាញមនុស្ស) គោលការណ៍១២យ៉ាង ។

សុំរិះ: ចេញមកពីណា?

ថយ: គោលការណ៍របស់ប៉ូល ពត ។

សុំរិះ: ចេញឆ្នាំណា?

ថយ: ចេញឆ្នាំ៧៧ ។

សុំរិះ: ១២មានស្លឹខ្លះទៅ?

ថយ: មានទី១គឺមនុស្សរៀបដូចជាអាដែនគងសំដី គងសំដីគ្រូវាខ្លាចចេញ ។

សុំរិះ: គ្រូស្តីថាអញ្ចឹងម៉ែន?

Handwritten notes at the top of the page.

ចម្លើយ: បាទ ទ្រឹស្តីវា អញ្ជើញមិនប្រកាសវា គាំទ្រការដើរហើរ ស៊ីបុកស្បែកពាក់អាណិតក្នុងសីលធម៌របស់វា នោះណា ហូបចុកត្រូវគោរពតាមអង្គការវិន័យរបស់វា នោះណា (១២យ៉ាង បានរស់បានប្រើខ្លះ មួយទាក់មិនបាន អញ្ជើញវា ដាក់កំរិតអាទុះមនុស្ស វាមិនអាចគោរពបាន ១២យ៉ាងដូចវា នោះណា មេស មួយដៃសំដីមួយមាត់ មួយគ្រាប់ក៏ត្រូវប៉ះពាល់ទាំងអស់ វាអ្នកបញ្ជាគឺ យើងអ្នកធ្វើហើយត្រូវ មានសាមគ្គីរស់រវើកអាណិតអាចនៅបានពាក្យសំដីក៏មានទាន់ក្លែងជាមួយគ្នា បើយើងរាងតឹងតែងបន្តិច បន្តួច ឬ មួយក៏មួរមើរហត់នឹយក៏វាមានការប៉ះពាល់ អញ្ជើញទេអ្នកខ្លះ អញ្ជើញទៅអ្នកខ្លះ អញ្ជើញទៅអញ្ជើញ រើសបណ្តើរៗ (ចំរាញ) នៅកន្លែង ខ្ញុំនៅ ៧០០ នាក់ដល់ ពេលចុងក្រោយបំផុតនៅសល់ ២០០ ៧៦០ ផ្ទាយ) ។

Handwritten notes on the left side of the page.

ស្តីអ្វី: ប្រជាជនដែលនៅក្នុងក្រុម?

ចម្លើយ: ប្រជាជនអ្នករាជការនៅជាមួយគ្នា អាណិតអោយរួមក្នុងសហគមន៍វាដូចជា រដ្ឋមិនអត់មានប្រជាជន អី ។

ស្តីអ្វី: ៧០០ នាក់សល់ ២០០ នាក់?

ចម្លើយ: សល់ ២០០ មិនដឹងទៅណាម៉ាដង ៤-៥ ម៉ាដង ១០ អីទៅម៉ាដង មួយពីរអីទៅ ។

ស្តីអ្វី: ចុះពូនិយាយពីឥឡូវវិញ ស្ថិតិប្រជាជនឥឡូវវិញ ពូមានដឹងចំនួន?

ចម្លើយ: ឥឡូវ ៣៤០០ ប៉ុន្មានរយទេ ទាត់ចេះកត់ៗទៅ ។

ស្តីអ្វី: ពួកគេមានក្រដាសមាំ Copy អីខ្ញុំសូមមាំ Copy?

ចម្លើយ: គេមានទេ ខ្ញុំចេះតែកត់លេខអាដងស្នូក្នុងទៅវិញទៅមក ទៅវាមិនប្រាកដប្រជាដង ។

ស្តីអ្វី: អញ្ជើញខេត្តមានស្ថិតិទេអញ្ជើញ?

ចម្លើយ: ខេត្តមាន (ប្រហែលគ្នាប៉ុន្តែខ្ញុំមានកត់) ។

ស្តីអ្វី: ខាងណាកាន់ស្ថិតិណាស់?

ចម្លើយ: ដែនការ (មន្ទីរដែនការ) ខ្ញុំភ្លេចខ្ញុំកត់សៀវភៅមក អានេះប្រជាជនកាលខ្ញុំធ្វើជំរឿន ។

ស្តីអ្វី: ឆ្នាំណា?

ចម្លើយ: ១៩៩៨ នោះប្រជាជនទាត់ អានេះកាលធ្វើជំរឿន ជំរឿននេះមិនទាន់បានបញ្ចូលសមាសហរណ- កម្មទេណាឥឡូវបញ្ចូលសមាសហរណកម្មមាន ៣៤០០០ ប៉ុន្មានទេ (៣១៨៧៩ កាលធ្វើជំរឿនស្ថិតិ) ។

ស្តីអ្វី: ឆ្នាំណា?

ចម្លើយ: ឆ្នាំទៅ (១៩៩៨) ឆ្នាំនេះទៀតមិនដឹងនៅណាទេ រកសិន្ទុមានកត់ ប៉ុន្តែមិនសូវចាប់អារម្មណ៍ព្រោះ មិនមានការងារខាងណាដង ។

Handwritten notes on the left side of the page.